
 

 

Αθήνα, 28 Φεβρουαρίου 2023 

ΕΡΩΤΗΣH 

Προς τους κ.κ. Υπουργούς: 

- Εργασίας και Κοινωνικών Υποθέσεων 

- Οικονομικών 

Θέμα: «Να διευθετηθεί προς όφελος των ατόμων με αναπηρία της Ρόδου το πρόβλημα χρέους του 

τοπικού Συλλόγου ΑμεΑ στον ΕΦΚΑ από τη δεκαετία του 2000»  

Η σημασία που δίνουμε στην καθημερινότητα όλων των πολιτών, ειδικότερα για τη βελτίωση της ποιότητας ζωής 
των πιο ευάλωτων συμπολιτών μας όπως είναι τα ΑμεΑ στις νησιωτικές περιοχές, πρέπει να γίνεται με έργα 
κοινωνικού χαρακτήρα και κυρίως με την άμεση επίλυση γραφειοκρατικών προβλημάτων της Δημόσιας 
Διοίκησης που καθυστερούν την υλοποίηση δράσεων και έργων που βελτιώνουν την καθημερινότητα τους. Στη 
Δωδεκάνησο, μετά από τέσσερα χρόνια κυβερνητικής αδιαφορίας και απαξίωσης των νησιωτών, με την 
επικοινωνιακή διαχείριση των κοινωνικών προβλημάτων και τη - δυστυχώς για τους συμπολίτες μας - 
καταστροφική οικονομική πολιτική της ΝΔ, ακόμα και στα πιο κοινωνικά αναγκαία ζητήματα όπως είναι οι 
καθημερινές ανάγκες των ΑμεΑ, η κυβέρνηση της ΝΔ αντί να δίνει λύσεις αποτελεί μέρος του προβλήματος. 
Λίστες για κάθε μορφής αναγκαία ενίσχυση και υγειονομική κάλυψη, η «τυπολατρική» κρατική αντιμετώπιση 
της μεροληπτικής απέναντι στους φορείς και συλλόγους ΑμεΑ πολιτικής της ΝΔ, οι ελλείψεις σε υποδομές 
πρόσβασης, αυτή είναι η πραγματικότητα που βιώνουν οι φορείς και οι σύλλογοι που προσπαθούν να 
βοηθήσουν εκατοντάδες συμπολίτες μας ΑμεΑ στα νησιά μας.  

Σε αυτή τη δυσχερή κατάσταση, οι Δωδεκανήσιοι είναι ιδιαίτερα ανήσυχοι με τις εξελίξεις στον Σύλλογο ΑμεΑ 
Ρόδου μετά την πρόσφατη  δημοσιοποίηση ενός από 20ετίας και πλέον προβλήματος ασφαλιστικών 
υποχρεώσεων του Συλλόγου, που ακόμα δεν έχει επιλυθεί. Πιο συγκεκριμένα, στη σχετική επιστολή του 
«Συλλόγου Ατόμων με Αναπηρίες Επαρχίας Ρόδου» στους αρμόδιου Υπουργούς αναφέρεται ότι «…ο Σύλλογος 
έχει επωμιστεί να διαχειριστεί ένα δυσεπίλυτο πρόβλημα,  που αφορά κάποιο παλαιό χρέος προς τον ΕΦΚΑ 
που σήμερα έχει φτάσει στο ποσό των 72,000 ευρώ ενώ το αρχικό χρέος ήταν 30.500 ευρώ, που δημιουργήθηκε 
τη δεκαετία του 2000 επί θητείας προγενέστερου προέδρου του Συλλόγου που έχει αποβιώσει, και που οι 
κληρονόμοι του έχουν  ήδη αποποιηθεί,  και καλείται σήμερα να διαχειριστεί το σημερινό Διοικητικό Συμβούλιο 
και ο Πρόεδρος. Σαν αποτέλεσμα, ο Σύλλογος δεν μπορεί να δεχθεί καμία επιχορήγηση από κανένα φορέα , 
όπως δικαιούμαστε, λόγω έλλειψης ασφαλιστικής ενημερότητας, και κατ΄ επέκταση μοιραία να μη μπορούμε 
να ανανεώσουμε και να εκσυγχρονίσουμε τον πεπαλαιωμένο ειδικό εξοπλισμό που διαθέτει (δύο 
πεπαλαιωμένα αυτοκίνητα εξυπηρέτησης α.με.α, ηλεκτροκίνητα αμαξίδια, αναπηρικά καρότσια, ειδικά 
αναβατόρια, περιπατητήρες κ.λ.π.) και που τα παραχωρούμε δωρεάν στα άτομα που έχουν ανάγκη… Ο 
σύλλογος  δεν έχει  τη  δυνατότητα να εξοφλήσει  αυτό τεράστιο ποσό, αν δεν παρθούν δραστικά μέτρα 
ελάφρυνσης του ή ακόμα και πλήρης διαγραφής του. … Σε διαφορετική περίπτωση, Σύλλογος θα οδηγηθεί σε 
μαρασμό αντιμετωπίζοντας ακόμα και υπαρξιακό ζήτημα..». Αυτά σημειώνονται μεταξύ άλλων στο σχετικό 
Ενημερωτικό Υπόμνημα του Συλλόγου ΑμεΑ Ρόδου, όπως δημοσιεύθηκε στον τοπικό Τύπο. 
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Επειδή, είναι υποχρέωση της Πολιτείας να ανταποκρίνεται άμεσα και έμπρακτα με αλληλεγγύη στα οικονομικά 

και ταυτόχρονα ουμανιστικά αιτήματα φορέων, συλλόγων και απλών πολιτών στη Δωδεκάνησο, που ζητάνε 

κατάλληλη αντιμετώπιση για τα άτομα με ειδικές ανάγκες, 

Επειδή, πρέπει άμεσα να διασφαλιστεί η κοινωνική αλληλεγγύη στα εκατοντάδες μέλη του Συλλόγου ΑμεΑ 
Ρόδου με την εύρυθμη λειτουργία του Συλλόγου ώστε να συνεχιστεί απρόσκοπτα η προσφορά του στα άτομα 
με αναπηρία,  

Επειδή, πρέπει να εξαλειφθεί κάθε ανησυχία των πολιτών της Δωδεκανήσου για τον κοινωνικό ρόλο του 
Κράτους και τη λειτουργία του προς όφελος των πιο ευάλωτων νοικοκυριών, 

Κατόπιν των ανωτέρω, ερωτώνται οι κ. Υπουργοί: 

1. Σε ποια άμεσα μέτρα προτίθενται να προβεί η Κυβέρνηση ώστε να διευθετηθεί προς όφελος των 

ΑμεΑ Ρόδου και του κοινωνικού συνόλου της Δωδεκανήσου το πρόβλημα που έχει δημιουργηθεί 

με το ασφαλιστικό χρέος του μη κερδοσκοπικού «Συλλόγου Ατόμων με Αναπηρίες Επαρχίας 

Ρόδου»; 

2. Ποιος είναι ο σχεδιασμός της κυβέρνησης για την αναβάθμιση των προσφερόμενων υπηρεσιών 

στα ΑμεΑ στη Δωδεκάνησο, λαμβάνοντας υπόψη το σύνθετο χωρικό και δημογραφικό 

χαρακτήρα των νησιών και τις τεράστιες οικονομικές επιπτώσεις στα ευάλωτα νοικοκυριά από 

την ενεργειακή κρίση; 

 

Ο ερωτών Βουλευτής: 

 

Γάκης Δημήτριος 

 

 




